

[Text]

compels us as responsible politicians to move cautiously in public. If we want to pursue it vigorously, I think we should do it in camera.

The Chairman: All right.

On the subject of pursuing this line of questioning in camera, Mr. Anguish.

Mr. Anguish: Yes. If we do that, if it is agreed by the committee that we go in camera to discuss some of these, I would want certainly to insist that we have a list of all leased properties and who they are leased from in the Ottawa area and the square metres of those buildings within the Ottawa area.

Mr. Kelly: Sure.

Mr. Mackay: Do you realize we will end up with quite a large document?

Mr. Anguish: Yes. There could maybe be a summary done, as well.

The Chairman: I sense that we should stay away from anything along this line of questioning if there are going to be any problems. Are there any other areas we might deal with in the next 10 minutes or so?

• 1220

Mr. Clarke: I do not think I agree with Mr. Kelly about the necessity of having an in camera hearing. We are not dealing with anything to do with the operation of the security service. The security service now being provided by the RCMP has a home which it is going to vacate, and if it passes the whole new thing is going to be housed somewhere, and everybody is going to know where, and the size. I do not see where there is any sensitive information coming across. That is my thought on that.

But I do have another question before we leave this meeting today.

The Chairman: All right. Let me deal with that one then. Your other question on another . . .

Mr. Clarke: Yes. This is just an historical question concerning the Centennial Towers, and maybe Mr. Mackay can answer it. I have observed for some years that the Centennial Towers was being rebuilt from the ground up; they left the shell but they removed the cladding and the building was gutted. I believe at all times it was owned by Campeau, and I believe in its earlier incarnation it was occupied by the government. Presumably DPW, therefore, decided that building was unsatisfactory in its former configuration. I would like to know how that decision was arrived at and how old the building was, a little bit of history as to what led up to the renovation of that building and the subsequent leasing of it by DPW.

Mr. Mackay: I think it would be unfair to say the building was unsatisfactory. The move out of that building—and I can pass this over to Mr. Wilson who is very familiar with it—but the move out of that building was part of the decentralization, if you like, into Hull, to the new buildings there. That is the

[Translation]

ciens responsables, nous devons être prudents en public. Si nous voulons poser des questions vraiment percutantes, il faudrait peut-être le faire à huis clos.

Le président: D'accord.

Toujours au sujet des séances à huis clos, je donne la parole à M. Anguish.

M. Anguish: Oui. Si nous procédons à huis clos, si le comité le désire, je voudrais avoir une liste de tous les immeubles loués à Ottawa ainsi que le nom des locateurs, ainsi que le nombre de mètres carrés loués dans ces immeubles.

M. Kelly: Certainement.

M. Mackay: Vous rendez-vous compte que nous aurons une liasse de documents assez épaisse?

M. Anguish: Oui. On pourrait également en faire un résumé.

Le président: Je pense que nous devrions laisser tomber ce type de question si des problèmes peuvent survenir. Y a-t-il d'autres types de questions qui pourraient être soulevés dans les 10 prochaines minutes?

M. Clarke: Je ne suis pas tout à fait d'accord avec M. Kelly sur la nécessité de tenir une réunion à huis clos. Nous ne discutons pas ici d'opérations du service de sécurité. Le service de sécurité assuré actuellement par la G.R.C. occupe des locaux qu'on s'apprête à libérer, et si le projet est adopté, le nouveau service sera abrité ailleurs, et tout le monde saura dans quel édifice il sera logé. Je ne vois pas ce qu'il y a de confidentiel là-dedans. Voilà mon idée là-dessus.

Mais j'ai une autre question à poser avant que se termine la réunion.

Le président: Très bien. Vous pouvez la poser votre autre question . . .

M. Clarke: Oui. J'aimerais des précisions au sujet des Tours du Centenaire, et M. Mackay pourrait peut-être m'éclairer. J'ai remarqué que, depuis quelques années, on était en train de réaménager les Tours du Centenaire; on a gardé la charpente, mais on a remplacé le parement extérieur et tout ce qui s'y trouvait à l'intérieur. Je pense que l'immeuble a toujours appartenu à Campeau, et qu'il était occupé par le gouvernement. Les Travaux publics ont probablement décidé que l'immeuble n'était pas satisfaisant dans son ancienne forme. J'aimerais savoir comment on en est arrivé à cette décision, quel âge avait l'immeuble; en fait, un peu d'histoire sur ce qui a mené à la rénovation de cet immeuble et sur sa location par les Travaux publics.

M. Mackay: Je pense qu'il serait injuste de dire que l'immeuble n'était pas satisfaisant. Si on a quitté l'immeuble, et je peux laisser M. Wilson vous en parler, puisqu'il est très au courant de ce dossier, c'est que cela cadrerait avec le programme de décentralisation, si vous voulez, vers les nouveaux édifices